
Protokół Nr 1/2019
z posiedzenia Gminnej Rady Seniorów

z dnia 7 maja 2019 roku

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Gminnej Rady Seniorówwedług załączonej listy
obecności, oraz zaproszeni goście:

Burmistrz Miasta i Gminy - p. Mariusz Dziuba
Przewodniczący Rady Miejskiej - p. Tomasz Pietrucha

3. Wiceprzewodniczaca Rady Miejskiej - p. Elżbieta Zaraś
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej pan Tomasz Pietrucha.

Przyjęto następujący porzadek posiedzenia:
. Ukonstytuowanie się Gminnej Rady Seniorów, omówienie Statutu regulaminu pracy oraz

powołanie przewodniczącego, wiceprzewodniczacego oraz sekretarza.
2. Sprawy bieżące.

PKT 1

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu swoim, Pani doktor Zaraś oraz Pana
Burmistrza powitał wszystkich członków Gminnej Rady Seniorów po czym odczytał listę
osób zakwalifikowanych do Rady. Pan Przewodniczący nawiązał do osiągnięć poprzedniej
kadencji która brała czynny udzial w konsultacjach dotyczacych takich inwestycji jak
szereg szczepień których powodzenia można zawdzięczać także Pani doktor Zaraś, tężnia w
parku czy winda przy przychodni. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowal, że

wszyscy członkowie otrzymali statut i regulamin na podstawie którego będą pracować.
Głos zabrał Pan Burmistrz który razjeszcze przywitał członków Rady. Pan Burmistrz

podkreślił istotę zarówno Gminnej Rady Seniorówjak i Młodzieżowej Rady Gminy.
Wyjaśnił, że członkowie obydwu tych rad są Ważnymi doradcami w podejmowaniu
poszczególnych decyzji, zwiazanych z nasza gmina,. Pan Burmistrz życzył owocnej pracy

po czym przystąpiono do rozdania zaświadczeń, na podstawie których wszyscy stali się

pełnoprawnymi członkami Gminnej Rady Seniorów.
Po rozdaniu zaświadczeń Pan Przewodniczący zaproponowal przejście do wyboru
przewodniczącego oraz wiceprzewodniczącego i sekretarza Gminnej Rady Seniorów.

Na stan radnych 13 obecnych było l3 a więc obrady byly prawomocne. Wszyscy
członkowiejednogłośnie zdecydowali o przeprowadzeniu głosowania w sposób jaWny.

Po krótkiej naradzie na przewodniczącego zaproponowano trzech kandydatów: Pania Józefę
Pokrywkę, która przyjęła kandydaturę, Pana Franciszka Kuśmirka, który odrzucił swoją

kandydaturę na funkcję przewodniczącego. Ostatnią kandydaturę zgłoszono Pani Zotii

Sameckiej, która podziękowała za zaufanie i nie przyjęła swojej kandydatury. Przystapiono
do głosowania na stanowisko przewodniczącego Rady. i tak za kandydaturą Pani Józefy
Pokrywki głosowało I2 radnych.jedna się wstrzymała. większością głosów



przewodniczącąGminnej Rady Seniorów została Pani Józefa Pokrywka. Następnie
przystąpiono do zgłaszania kandydatów na funkcję wiceprzewodniczącego.
Na to stanowisko zgłoszono Pana Franciszka Kuśmirka, który przyjął swoją kandydaturę
i przystąpiono do głosowania. Na stanl3 radnych było 1 1 za. 2 radnych wstrzymało się.
Większościągłosów wiceprzewodniczącym został Pan Franciszek Kuśmirek. Przystąpiono
do wyboru sekretarza na którego zgłoszono Panią Zofię Sarnecka, kandydatura została

przyjęta i za głosowało 12 osób, 1 radny wstrzymał się. Sekretarzem Gminnej Rady
Seniorów została Pani Zofia Sarnecka
Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował objętych funkcji oraz oddał głos
Przewodniczącej Gminnej Rady Seniorów.
Głos zabrała Pani Józefa Pokrywka Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów, która

podziękowała za zaufanie, Z podziękowaniami zwróciła się także do władz
za dotychczasowe działania. Wyrazy wdzięczności należą się także pani doktor Zaraś
za pomoc w dążeniu do wybudowania windy przy nowomiejskiej przychodni.
Przewodnicząca zapewniła, że Gminna Rada Seniorów ułoży plan pracy i postara się
ożywić działalność seniorów z terenu gminy. Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się
z prośbą do członków Rady 0 ustalenia częstotliwości spotkań. Pani Pokrywka zapewniła.
że spełnią prośbę Pana Przewodniczącego i ustalą szczegółowy plan pracy.

PKT 2

Pan Marian Dziedzic poinformował o organizowanym spotkaniu w najbliższą sobotę przez
TowarzystwoPrzyjaciół Nowego Miasta na które wszystkich serdecznie zaprasza.
Przewodnicząca Rady oddała głos Pani Wioletcie Frączak, która zaproponowała
aby pomyśleć nad częstszą organizacją takich spotkań i nawiązać w tej sprawie współpracę
z Panią Martą Gontą- Głowacka dyrektorem Gminnego Ośrodka Kultury.
Następnie głos zabrał Pan Burmistrz, który pochwalił inicjatywę sobotniego spotkania
oraz podjęcia współpracy z Panią Dyrektor Gminnego Domu Kultury, Chciałbym Państwu

powiedzieć, że podpisuję umowę z radomskim Uniwersytetem Technologiczno-
Humanistycznymw ramach której będą obywać się spotkania z seniorami. Pan Burmistrz

wspomniał o utworzeniu Uniwersytetu III wieku, w tym kierunku zostały już poczęte
pierwsze kroki i trwają konsultację. Podziękował za ciepłą przemową nowej
Przewodniczącej Rady, nawiązując do słów Pani Józefy Pokrywki wyjaśnił, że ze względu

na wiele czynników zewnętrznych nie ma możliwości zrealizować niektórych inwestycji
zapewnił, że mimo wszystko władzę będą współpracować z Gminną Rady Seniorów na

miarę swoich możliwości. Pan Burmistrz podziękował za zaangażowanie w minionej
kadencji Pani Wiceprzewodniczącej Elżbiety Zaraś i prosiło podobne w tej kadencji.
Głos zabrała Pani Elżbieta Zaraś z prośbą o pobudzenie aktywności seniorów z sołectw

należących do naszej gminy. Pomysł ten pochwaliła Pani Józefa Pokrywka, która

poinformowała, że chciałaby odwiedzić sołectwa.
Głos zabrał Pan Przewodniczący Rady Miejskiej, zachęcając członków do pogłębienia
działalności seniorów i większej integracji. Wspomniał o dużym problemiejaki dotyczy



naszej gminy, jest to aktywizacja społeczeństwa oraz niska frekwencja na wszelkich
imprezach jakie nasz samorząd organizuję. Pan Przewodniczący zwrócił się z prośbą o
podjęcie prób zorganizowania spotkania organizacji pozarządowych zarówno formalny ch
jaki i nieformalnych, działających na terenie naszej gminy. Kolejnym pomysłem jaki
próbowaliśmy zrealizować był program „Koperta Życia”, w tej kadencji na pewno do tego
powrócimy. Pan Przewodniczący poinformował także o dofinansowaniu na kolejne
jedenaście kamer, które dostala gminy.
Głos zabrała Pani Wioletta Frączak. poruszając problem komunikacji z Nowego Miasta do
Radomia. Są w naszej gminie osoby które potrzebuja dojechać w tamtym kierunku a nie
mają takiej możliwości.
Następnie Pan Burmistrz odniósł się w pierwszej kolejności do pomysłu Pani

Przewodniczącej poinformował, że jeśli będzie taka potrzeba to w określonych godzinach
będzie można skorzystać z busa gminnego aby objechać sołectwa. Jeśli natomiast będą
chcieli organizować jakieś spotkania w godzinach popołudniowych, to również będzie
możliwość zorganizowaniu dojazdu. Kolejną poruszona kwestią były sprawy aktywizacji
społeczeństwa, coraz więcej sołectw ma świetlice wiejskie. które pobudzają aktywność
mieszkańców. W kolejnych sołectwach zawiązują się Koła Gospodyń Wiejskich. Bardzo
aktywnymi sołectwami są m.in. Jankowice, Żdżary czy Rosocha. Obserwując postępy,
liczymy na coraz to większą współpracę ze strony sołectw. Pan Burmistrz odniósł się do
kwestii autobusu poruszonej przez Panią Wiolettę Frączak. Dyskusję w tej sprawie trwają
już od poprzedniej kadencji. Jest to duży problem z ktorym ciężko sobie poradzić.
Pan Burmistrz potwierdził, że autobus jest potrzebny ale z powodu rozbieżności zdań

sąsiednich gmin. jest to ciężkie do zorganizowania. Sprawa ta jest zależna w dużej mierze
od Urzędu Wojewódzkiego, z którego strony nie ma woli na naprawę sytuacji. Jest to
sytuacja trudna ale samorząd spróbuję sobie z nią poradzić.
Glos zabrała Pani Józefa Pokrywka, która zgłosiła potrzebę zagospodarowania miejsca na
spotkaniaGminnej Rady Seniorów. Pan Franciszek Kuśmirek zaproponował aby
wykorzystać wolne pomieszczenia w Klubie Seniora, Pan Burmistrz poinformował,
że w porozumieniu z Panią dyrektor można wykorzystać pomieszczenie w naszym Ośrodku
Kultury lub pokój na terenie urzędu z którego można korzystać w godzinach pracy. Wolne

jest także pomieszczenie po Klubie Wędkarzy, jednak wybór Pan Burmistrz pozostawił
członkom Rady,
Następnie Pani Helena Pardej poprosiła aby władze odniosły się do sytuacji
nowomiejskiego szpitala. Pan Burmistrz powiedział. że jest to temat trudny, wspomniał o
licznych rozmowach ze Starostą a także przedstawił problem masowych zwolnień
pracowników, którzy najprawdopodobniej robili to ze strachu, Obecna sytuacja nie sprzyja
szpitalowi. Dzięki Pani dyrektor Joannie Czerwińskiej wiele spraw zostało
wyprostowanych, natomiast teraz wracamy do sytuacji sprzed kilku lat. Samorząd gminy
nie chce pozostawić szpitala tylko pod władzami Starostwa, chca, pomóc w finansowaniu go
oraz zapewnieniu personelu medycznego. Pan Burmistrz powiedział, że ma nadzieję na



pomys'lne rozwiązanie sytuacji szpitala. Głos zabrała Pani Wioletta Frączak, która zapytała
czy prawdajest to, że władze chcą zamknąć oddziały. Burmistrz poinformowal, że będzie to
zależało od nowego dyrektora. My ze swojej strony dążymy do powstania ZOL-u, ponieważ
jest on bardzo potrzebny a najbliższy jest na terenie powiatu Przysuskiego. Pan Burmistrz
odwołał się do sytuacji osób starszych pozostających bez opieki. Osób takich w naszej
gminiejest bardzo duzo, nikogo nie pozostawimy bez opieki jednak gminy nie stać na
utrzymanie tych wszystkich osób, dlatego najlepszym rozwiązaniem byłby ZOL, który
pomógł by w opiece nad takimi osobami. Chcemy aby Zakład Opieki Leczniczej powstał
alejako dodatkowy oddział. Przewodnicząca Rady podziękowała władzom za
zaangażowaniew tej sprawie i zapewniła, że szpital będzie tematem priorytetowym w ich
działaniach. Pani Wioletta Frączak zachęciła do korzystania z tężni, która również ma wiele
walorów leczniczych. Pani Józefa Pokrywka podziękowała władzom za obecność i zwróciła
się z prośbą o udostępnienie numerów do członków Gminnej Rady Seniorów, sołtysów oraz
radnych. Wszyscy członkowie wyrazili zgodę na przekazanie informacji. Głos zabrał Pan
Marian Dziedzic, zapytałjak wygladała praca Rady w poprzedniej kadencji.
Poinformowano go, że członkowie nie tworzyli planu pracy a spotkania odbywały się
rzadko, Pan Dziedzic prosił aby w planie pracy Rady uwzględnić kwestię Uniwersytetu [II
wieku. Wspólnie ustalono, że kolejne spotkanie odbędzie się w połowie czerwca.
Następnie Pani Przewodnicząca podziękowała za przybycie gościom oraz członkom i

zamknęła posiedzenie.

Szczegółowa treść posiedzenia Gminnej Rady Seniorów została zarejestrowana na nośniku
cyfrowym do dyspozycji w Biurze Rady.

Protokołowała Przewodnicząca Rady Seniorów
. i . ,@@@ Paiuła

Józefa Pokrywka


